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Сотрудничество

ҚАРМЕН КҮРЕС ҚЫС 
МЕЗГІЛІНДЕ ПОЙЫЗДАР 
ҚОЗҒАЛЫСЫ ҚАУІПСІЗДІГІН 
ҚАМТАМАСЫЗ ЕТУДЕ 
МАҢЫЗДЫ РӨЛ АТҚАРАДЫ. 
СОНДЫҚТАН БҰЛ 
ЖҰМЫСТАР ЖЫЛДАМ ЖӘНЕ 
САПАЛЫ ЖҮРГІЗІЛЕДІ, 
ВОКЗАЛ КЕШЕНІ ҚЫЗМЕТ-
КЕРЛЕРІ ТЕМІР ЖОЛ 
ИНФРАҚҰРЫЛЫМЫН 
ҚАРДАН ТАЗАЛАУ 
ЖҰМЫСТАРЫН ҚҰЛШЫ-
НЫСПЕН АТҚАРАДЫ

Айгүл ӨКСІКБАЕВА,
«ҚТЖ» ҰК» АҚ «Астана теміржол 

вокзал кешені» филиалы директорының 
өндіріс жөніндегі орынбасары:

 ЦИФРЫ ГОВОРЯТ 
В 2022 ГОДУ, ПО МНЕНИЮ 
ЭКСПЕРТОВ, ОБЪЕМ 
ГРУЗОПЕРЕВОЗОК 
ПО ЖЕЛЕЗНОЙ ДОРОГЕ 
ДОСТИГНЕТ 

С 2019 ГОДА 
АО «ПАССАЖИРСКИЕ 
ПЕРЕВОЗКИ» ЗА СЧЕТ 
РЕАЛИЗАЦИИ БЫТОВЫХ 
ОТХОДОВ ПОЛУЧИЛО 
ДОХОД В РАЗМЕРЕ СВЫШЕ

 
БОЛЕЕ 

ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНИКОВ 
РЕВАКЦИНИРОВАНЫ

418,9

4 500

МЛН
ТОНН

Всеми видами транспорта 
через нашу страну перевезе-
но 23,8 миллиона тонн грузов. 
Львиная доля в этом объеме 

пришлась на железнодорожный                                                          
транспорт – 21 миллион тонн, 
рост к 2020 году – на 1,9%. 

Объем контейнерных пере-
возок в прошлом году достиг 
1 065,6 миллиона ДФЭ, что на 
22% больше, чем в предыдущем 

ТРАНЗИТ  РАСТЕТ

Свыше 80 тысяч тонн грузов пере-
валено через паромный комплекс 
ТОО «Порт Курык» с начала 2022 года.

Из Казахстана через порт Курык на 
экспорт отправляются нефтепродук-
ты, удобрения, химикаты, металл, 
товары народного потребления. Им-
порт составляют продукты питания, 
промышленное оборудование, тек-
стиль,  электроника, стройматериалы 
и другие грузы. 

В январе 2022 года в порту пере-
валено 82 289 тысяч тонн грузов. За 
минувший год этот показатель достиг 
974 тысяч тонн. Из них 564 тысячи 
тонн пришлось на железнодорожную 
перевалку. 

Напомним, действующая инфраструк-
тура порта разделена железнодорож-
ными и автомобильными причалами 
с одновременным обслуживанием 
четырех паромов.

Пропускная способность железно-
дорожного причала – 4,1 миллиона 
тонн в год. Среднее время полного 
цикла обработки одноярусного парома 
составляет 6-8 часов, а двухярусного – 
10-12 часов, что позволяет работникам 
порта обрабатывать до 5-8 паромов в 
сутки. Паромы вмещают до 54 желез-
нодорожных вагонов.

С начала эксплуатации паромного 
комплекса более пяти лет назад об-
работано 2 461 судно.

– В ближайшие годы мы планируем 
добавить 1,5-2 миллиона тонн грузов 
мощности порта. С этой целью реализуем 
ряд проектов вместе с инвесторами, 
которые тоже видят большой потенциал 
порта, – сказал генеральный директор 
ТОО «Порт Курык» Серик Ахметов.

Любовь РОВБА

К УВЕЛИЧЕНИЮ 
МОЩНОСТИ

Также он отметил, «что каса-
ется ввоза китайских товаров 
со стран ЕАЭС, то с кыргызской 
стороной проводятся перего-
воры по обмену сведениями 
и достоверности отражения 
в товаросопроводительных 
документах ввозимых в Ка-
захстан товаров».

Помимо прочего, спикер 
заметил, что с китайской 
стороной будет отработан 
вопрос низкой пропускной 
способности на их пунктах 
пропуска.

В целом Ерулан Жамаубаев 

осветил меры, принимаемые 
для устранения расхождений 
таможенной статистики Ка-
захстана и Китая на границе. 
Так, несмотря на карантинные 
ограничения в КНР, в рамках 
двусторонних переговоров 
будут проработаны вопросы 
сверки данных для определения 
причин расхождений таможен-
ной статистики. Планируется 
расширить объем сведений 
при обмене с КНР предва-
рительной информацией из 
экспортных деклараций как по 
железнодорожному, так и по 
автомобильному транспорту.

Кроме того, спикер отметил, 
что планируется расширить 

перечень продукции, ввози-
мой из Кыргызстана и России. 
Так, законодательно будут 
усилены квалификационные 
требования к уполномоченным 
экономическим операторам. 
По мнению аналитиков, такая 
мера позволит включать в 
реестр только добросовестных 
участников внешнеэкономи-
ческой деятельности. 

Еще одной мерой станет 
усиление административной 
ответственности за нарушения 
в таможенной сфере путем 
введения штрафов в процент-
ном соотношении к сумме 
незадекларированных товаров, 
вместо штрафов в МРП.

ВОПРОС ПРОПУСКНОЙ СПОСОБНОСТИ
По словам министра финансов РК Ерулана Жамаубаева, пла-
нируется упрощение бизнес-процессов между АО «НК «ҚТЖ» и 
Комитетом государственных доходов Министерства финансов 
РК (КГД МФ РК) на приграничных железнодорожных станциях, 
а также интеграция информсистем КГД, ҚТЖ и КНБ. 

Асель ШАЙХЫНОВА,
Нур-Султан

Бас жүлде – 3 млн теңгенің сертификатына 
Магистральдық желі дирекциясының филиалы 
– Маңғыстау НЖС-14 қарасты Бейнеу жол дис-
танциясының машинист-нұсқаушысы Қайрат 
Абдашов ие болды.   

Салтанатты шарада сөз алған басқарма төрағасы 
Нұрлан Сауранбаев еңбек қауіпсіздігі және теміржол-
шылардың денсаулығын қорғау компанияның 
басты құндылығы екенін атап өтті. 

– Компанияда қауіпсіз еңбек жағдайын жасау 
бойынша шаралар кешені жыл сайын жүзеге 
асырылып келеді. Алайда, қабылданып отырған 
шараларға қарамастан статистика көрсеткіші бізді 
алаңдатып отыр. Өткен жылы біз 8 әріптесімізден 
айырылдық. Сондықтан компанияға осы бағытта 
әлі де жұмысты ширата түсу қажет.  Бөлімшелерде 
бақытсыз оқиғалар санын нөлге жеткізуге күш 
салуымыз керек. 2022 жыл «Самұрық-Қазына» 
қорында «Еңбек қорғау және қауіпсіздік жылы» деп 

жарияланды. Біздің компания да биылғы жылды 
осы ұранмен өткізеді, – деді басқарма төрағасы.  

Бұдан кейін компания бас инженері Батыр Коты-
рев еңбек қорғау бойынша 2022 жылғы міндеттер 
туралы баяндады. Оның айтуынша, жақында 
өткен Өндірістік қауіпсіздік форумында соңғы 7, 
10, 15 жылда жарақаттанудың бірде-бір оқиғасы 
тіркелмеген 22 теміржол мекемесі марапатталған. 
Сонымен қатар профилактиканың қолданыстағы 
құралы «Қауіпсіздіктің іс-қимыл диалогы» бағдарла-
масы бойынша 25 мыңға жуық оқиға тіркелген. Ал 
Магистральдық желі дирекциясындағы былтырғы 
еңбек қауіпсіздігі жағдайы және биылға арналған 
бағдарламалар туралы ЦЖС-тың техникалық 
мәселелер жөніндегі атқарушы директоры Талғат 
Ибраембаев баяндады. 

Салтанатты шара соңында қауіпті оқиғалардың 
алдын алу және проактивті құралдарды пайдалану 
номинациясы бойынша топ жарған жеңімпаздар 
атынан бас жүлде иегері Қайрат Абдашов сөз алды.

– Бүгінгі жүлдем үшін компания басшылығы-
на, әріптестеріме алғысымды білдіремін. Өткен 

жылы әскерилендірілген темір жол күзетінің 
қарапайым қызметкері бас жүлдені жеңіп алып, 
отбасымен шетелде демалғанын естігенде, менің 
де қызығушылығым оянып, ПДБ қосымшасының 
шынында жұмыс істейтініне көзім жетті. Әрі 
бұл бағдарлама сала еңбеккерлерінің өндірістік 
қауіпсіздік мәдениетін қалыптастыруға, қауіпті 
оқиғалардың алдын алуға бағытталып отырғанын 
түсіндім. Және бұл бағдарламаны пайдаланып, өзім 
де қауіпсіздікке үлесімді қосамын деп шештім. Өт-
кен жылы 71 қауіпті оқиғаны анықтап, оларды дер 
кезінде дәйек-дәлелдермен «Қауіпсіздіктің іс-қимыл 
диалогы» мобильді қосымшасына тіркеп, түрлі жа-
затайым жайттардың алдын алдым. Қуантатыны, 
мен осы іс-әрекетімен мүмкін бір әріптестерімнің 
өмірін сақтап қалуға, денсаулығын қорғауға үлес 
қостым деп ойлаймын. Қысқасы, ПДБ бағдарла-
масы қауіпсіз еңбек жағдайын қалыптастыруға, 
өндірістік қауіпсіздігін сақтауға және адамдардың 
жұмыс барысында жауапкершілігін арттыруға 
ықпал етеді, – деді бас жүлде иегері. 

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

ҚАУІПСІЗ  ЕҢБЕККЕ – ҚАЛТҚЫСЫЗ  ҚЫЗМЕТ
«ҚТЖ» ҰК» АҚ басқарма төрағасы Нұрлан Сауранбаев қауіпті оқиғалардың алдын 
алу және проактивті құралдарды пайдалану номинациясы бойынша  жеңімпаз деп                                 
танылған 10 теміржолшыны марапаттады. 

Қазақстанда су басу қаупі бар ай-
мақтардан адамдарды эвакуациялау 
үшін 1,6 мыңнан астам теміржол 
вагоны дайын тұр. Бұл туралы ҚР 
Үкіметі отырысында Индустрия және 
инфрақұрылымдық даму министрі 
Қайырбек Өскенбаев мәлімдеді. 

Су тасқыны қаупінің дер кезінде 
алдын алу және жою, сондай-ақ пой-
ыздардың үздіксіз және қауіпсіз қозға-
лысын қамтамасыз ету мақсатында ҚР 
ИИДМ темір жолдарды су тасқыны 
кезеңіне дайындау бойынша жұмыстар 
жүргізуде. Атап айтқанда, «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ басшылығының бұйрығымен 
жолдар мен жол бойындағы теміржол 
нысандарын қорғау бойынша арнайы 
іс-шаралар кешені енгізілді. 

Қазіргі уақытта көпірлер, құбырлар 
мен дренаждық құдықтарды қар мен 
мұздан тазарту, сондай-ақ тау және 
су бұрғыш арықтарды, науалар мен 
кюветтерді ашу бойынша дайындық 
жұмыстары жүргізілуде. Мамандар 
су қоймалары мен агротехникалық 
бөгеттердің жай-күйін тексеріп, ТЖ 
бойынша облыстық бөлімшелермен 
өзара іс-қимыл алгоритмдері пы-
сықталды. 

«Өткен жылдардың тәжірибесін 
талдау нәтижелері бойынша еліміздің 
барлық өңірлерінде 673 қауіпті орын-
дардың тізбесі анықталды, оларды ай-
налып өту жолдары ұйымдастырылды.                                                                   
Жауапты тұлғалар тәулік бойы кезек-
шілік етеді. Тасқын су өткен жағдайда 
су басу аймағынан азаматтарды эва-
куациялау үшін локомотивтер және 
1,6 мыңнан астам вагон дайындалды. 
Арнайы техникалар – крандар, трак-
торлар мен бульдозерлер, 84 қалпына 
келтіру және өрт сөндіру пойыздары 
тұрақты дайындықта», – деп хабарлады 
Қ.Өскенбаев. 

Министрдің ақпараты бойынша, 
жолдар мен теміржол құрылыстарын 
қорғау үшін 2 550 текше метр кесек 
тас және 9 мың кондициялық емес 
темір-бетон шпалдары дайындалған. 
Техника мен материалдардың дайын-
дығы 100% құрайды.

Ұлан ОРАЗ

СУ ТАСҚЫНЫНА 
ДАЙЫНДЫҚ

Общий объем транзита через территорию 
Казахстана в 2021 году вырос на 4,8% по 
сравнению с 2020-м.

году. В том числе по маршруту                              
Китай – Европа – Китай пере-
везено 732 тысячи ДФЭ, или на 
32% больше показателя 2020 
года.  Необходимо отметить, что 
более 83% транзита в направле-
нии КНР – Европа – КНР прихо-
дится на долю Казахстана (если                                                
сравнивать с Транссибом (РФ).

По коридору Транскаспийского 
международного транспортного 
маршрута по итогам года тран-
зитом перевезено 13 тысяч ДФЭ, 
рост к 2020 году – 60,5%.

Роман ЛЮБИМОВ,
Нур-Султан

2 000 000
ТЕНГЕ

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Нұр-Сұлтан

ТРАНЗИТНЫЕ КОНТЕЙНЕРНЫЕ ПЕРЕВОЗКИ ЕАЭС ПО ИТОГАМ ГОДА ДОСТИГЛИ УРОВНЯ 1,1 МИЛЛИОНА  
КОНТЕЙНЕРОВ В ДВАДЦАТИФУТОВОМ ЭКВИВАЛЕНТЕ. СТОИМОСТЬ ТОВАРОВ, ПЕРЕВЕЗЕННЫХ ЭТИМИ 
ГРУЗОВЫМИ ПОЕЗДАМИ, ДОСТИГЛА 75 МИЛЛИАРДОВ ДОЛЛАРОВ В 2021 ГОДУ.  

Ия МАЛКИНА, 
официальный представитель ЕЭК
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ҚАУІПСІЗДІК

ҚОРЫТЫНДЫ 

КӘСІПОДАҚ 
ҚОЛДАУҒА ӘЗІР

Атырау жүк тасымалы 
бөлімшесі кәсіподақ ұйы-
мының төрағасы Нұрбол 
Нұрышевтің айтуынша, был- 
тырғы жылы жоспарланған 
мәдени-көпшілік және жұ-
мысшылардың талап-мүд-
делерін қорғау жұмыстары 
өз деңгейінде жүргізілген. 

Теміржолшылар стратегиялық аймақта 
бөгде адамдардың, қараусыз малдың жүруі 
жүк және жолаушылар пойыздарының 
шұғыл тоқтауына себеп болып отырғанын 
хабарлады.

Кандыағаш жол дистанциясы аумағына 
кіретін Қандыағаш-Жем, Қандыағаш-Сағыз, 
Қандыағаш-Никельтау бағыттарында қа-
уіпсіздікті қамтамасыз ету  жолшыларға 
оңайға түсіп отырған жоқ. Соның ішінде 
Рзд 48, Жұрын, Рзд 313, Рзд 315, Темір, 
Жақсымай, Шұбарқұдық, Рзд 102, Кенжалы, 
Карауылкелді, Рзд 174, Жарлы, Ноғайты, 
Рзд 236 маңында жекеменшіктің және ша-
руа қожалықтарының  малдары темір жол 
бойында қараусыз жайылуы жиілеп кеткен.  

БАҒДАРШАМ ЖАЛҒАН 
БЕЛГІ БЕРГЕН...

Шымкент бөлімшесінде өткен 
жылдың он екі айында белгі 
беру және байланыс құрылғы-
ларының жұмыс істемей қалған 
27 оқиғасы тіркелген. Бұл 
кемшліктерге жұмыс өндірісін-
дегі технологияның бұзылуы, 
құрылғылардың ескіруі, т.б. 
себеп болған. 

Атап айтқанда, зейнетке шыққандарды марапаттау, 
пандемия кезінде еңбек ардагерлеріне азық-түлік 
себетін жеткізіп беру, жұмысшыларға материалдық 
көмек көрсету, т.б. «Локомотив» спорт клубымен бір-
лесе «Казпрофтранс-2021» темір жол футбол лигасы 
Кубогының» іріктеу ойындары, Тәуелсіздіктің 30 
жылдығына арналған шағын футболдан жарыстар 
өткізіліп, жеңімпаздар марапатталды. Кәсіподақ өкіл-
дері күзгі-көктемгі комиссиялық тексеруге де бөлімше 
басшылығымен бірлесе шығып, жұмысшылардың 
еңбек жағдайымен жіті танысып тұрады. 

– Әлемді шарпыған коронавирус індетіне байланысты 
шектеу шаралары орын алған кезде кәсіподақ ұйымы 
санитарлық талаптарды сақтауға қажетті қорғаныс 
құралдарына қомақты түрде қаражат бөліп, көп көмек 
көрсетті. Сонымен қатар, Махамбет станциясына 
жұмысшыларды тасымалдайтын автобусты жалға 
алып бердік. Жеке адамдар да әр түрлі өтінішпен 
келеді. Мәселен, Атырау станциясының вагондарды 
реттеуші жұмысшының сал ауруымен ауыратын ба-
ласына қаржылай көмек көрсетілді. Биылғы «Балалар 
жылына» орай көп балалы екі отбасына өз сұраныстары 
бойынша ноутбук сатып әпердік. Аз қамтылған отбасы 
балалары да үнемі назарда, былтыр 190 балаға 2149300 
теңге жұмсадық. Сондай-ақ ұжымдық шартқа сәйкес 
жақыны қайтыс болғанда, аурып қалған жағдайда ем-
делуге, мерейлі жасқа шыққанда берілетін көмектер 
мен марапаттаулар да уақытылы беріліп отыр. Жал-
пы, ережеге сай әлеуметтік көмек түрлері 5-30 АЕК 
көлемінде қаралады. Бұдан басқа ұйым жарғысында 
белгіленген іс-шаралар мен көмек түрлері өз деңгей-
інде орындалып келеді, – дейді кәсіподақ төрағасы. 

Оның айтуынша, барлық өтініштер комиссия мү-
шелерімен қаралып, жан-жақты сараланып барып 
шешім шығарады. 

Кемшіліктерді Шымкент және Арыс дистанцияларына 
жіктесек, ШЧ-37 бойынша – 11, ШЧ-38 бойынша – 16. 
Дегенмен, адам факторынан тыс техникалық ауытқу-
лар да ақау санын арттырған жағдайлар тіркелген. 
Мәселен, өткен жылы Шеңгелді-Шанақ аралығындағы 
станцияда бағдаршамның  қызыл түсі жанып, жалған 
белгі берген. Оның себебін тексере келген мамандар 
№3 және №5 сигналдық нүктелер арасындағы релелік 
тізбекте кабель өзегінің сынғанынан деп түсіндірді. 
Ал Арыс-2 станциясында №5 бұрма бағыттамасын 
ауыстыру кезінде тұйықталмай қалған. Себебі Са-
рыағаш станциясында арнайы маманның нұсқауы 
орындалмаған. Планкаларды сәйкестікке келтіру 
бойынша Арыс-2 станциясында бірінші жалғағыш 
тартқыштың сырғаларында тұйықталу болған. Шойтөбе 
станциясында Альстом типті бағыттамада бақылау 
болмауына байланысты кері жағдай орнап, пойыз 
сигнал бойынша жүріп кеткен. Сонымен қатар кейбір 
станцияларда жалған қызыл түстер жанып кеткендіктен 
пойыздар кідірген. Түлкібас станциясында кабельді 
төсеу үшін траншеяларды қазу кезінде SBZPU 20x1 
типті релелік кабельге зақым келген. Нәтижесінде 
құрылғы жалған белгі берген. 

Бұдан бөлек, өткен жылдың он екі айында КТСМ 
құрылғыларының жұмысы бойынша КТСМ аспап-
тарымен бақыланған пойыздар саны 1663 бірлікке 
ұлғайып,  297139 бірлікті құрады, ал тоқтатылған 
пойыздар саны 7 бірлікке азайған.

Суретті түсірген автор 

Өткен жылдың өндірістік 
жұмыс көрсеткіштері 102-245 
пайыз аралығында  орындалып, 
маневрлік, пойыздық жұмыстар 
барысында тосын жағдайларға 
жол берілмеген. Станция бас- 
тығының орынбасары Нұрғали 
Әбжаппаров межелі жұмыстарды 
орындау барысында кедергі жоқ 
екенін білдірді. Қазіргі кезде 

жергілікті жүк жөнелтушілерді 
тарту мақсатында аймақтағы 
сауда мекемелері мен жеке кәсіп-
керлермен келіссөздер жүріп 
жатыр екен.  

– Жалпы алғанда вагондарға 
жүк тиеу, түсіру, статистикалық 
жүктеме, жүк айналымы құжат-
тарын рәсімдеу, құжат рәсімдеу 
кезіндегі вагондардың бос тұруы, 

ҚАРАУСЫЗ  МАЛ  ҚЫСТА  ДА  АЗ  ЕМЕС
Қандыағаш жол дистанциясының 
мамандары дабыл қақты. Темір жол 
бойында қараусыз малдың қыста да 
азаймай отырғаны пойыздар қозғалысы 
қауіпсіздігіне қатер төндіріп отыр екен.   

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

БІРЛІК ТҮБІ – ТІРЛІК
Өткен жылы өндірістік 
жұмыс жоспарларын 
жоғары нәтижемен 
аяқтаған шиелілік 
теміржолшылардың 
биылғы қарқыны да жа-
ман емес. Станциядан 
оңтүстік пен батыс ара-
сында жөңкіген транзит-
тік пойыздар легі күн-
діз-түні бір тынған емес.

СТАНЦИЯ 
ТЫНЫСЫ

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Шиелі

– Темір жолда құрамдардың бес-он минут 
кідірісі тұтастай аймақтағы қозғалысқа әсер 
етеді, кесте бұзылады. Қандыағаш жол дис-
танциясы тарапынан осы елді мекендерге 
қауіп-қатердің алдын алуға байланысты 
талай шаралар қолға алынып, ескертулер 
де берілді. Жергілікті әкімдіктегілер мал 

бағу ережесін қарастырып, оларды жаю 
орындарын белгілеп, оны қатаң сақтауға 
мал иелерін міндеттеу керек деп санаймыз. 
Өйткені, теміржол бойындағы қараусыз 
малдың артында ең бірінші – қауіпсіздік, 
экономикалық-материалдық шығындар 
жатқанын естен шығармаған абзал, – дейді 
Қандыағаш жол дистанциясының бас инже-
нері Ахметқали Берденов. 

Сонымен қатар, бас инженер биылдан 
бастап жол бойында ереже бұзғандарға  
нақты әкімшілік шаралар қолданылатынын 
хабарлады. Яғни, 2022 жылдың қауіпсіздік-
ке қатысты іс-жоспарына сай теміржол 
қозғалысына кедергі келтіргендерге ҚР 
«Әкімшіліктік құқық бұзушылық» туралы 
Кодексінің 559-бабы 1-тармағына сәйкес 5 
айлық есептік көрсеткіш көлемінде айып-
пұл салу қарастырылған. Сонымен қатар, 
әкімшілікпен бірлесе отырып жолға шыққан 
малды айдап алып келіп қамайтын қора салу 
жұмыстары жүргізіледі.

Теміржолшылар бұл бастамалардың қа-
раусыз мал жағдайын шешудің бір жолы 
екенін, ауыл тұрғындары, соның ішінде шаруа 
қожалықтарының иелері қоғам алдындағы 
жауапкершілікті сезініп, малдарын қараусыз 
қалдырмайтынына үміт артады.

Суретті түсірген автор

парк жұмысы, вагон айналымы, 
т.т. жұмыстар дер кезінде сапалы 
орындалу жағынан кемшілік жоқ. 
Қазіргі карантиндік шектеулер 
де жұмысымызды талаптар дең-
гейінде ықшамдауға бейімдеді. 
Барлық жұмыстар сақтық шарала-
рын қатаң сақтаумен жүргізіледі. 
Станциялық жұмыстардың оңтай-
лы ұйымдастырылуы  өндірістік 
көрсеткішіміздің жоғары болуына 
септігін тигізуде, – дейді станция 
бастығының орынбасары Нұрғали 
Әбжаппаров.

Шиелілік теміржолшылардың 
өткен жылғы табысына станция- 
ның бүкіл ұжымы ортақ. Десек 
те, 20-30 жылдық тәжірибесі бар 
пойыз құрастырушыларының 

еңбегі ерен. Олар өткен жылы 
510 пойыздан 20334 вагонды 
ағытып, 650 пойызға 23866 жүк 
вагонын тіркеген. Ең бастысы, 
жұмыста ешбір апат, бақытсыз 
оқиға, жарақат алу жағдайы 
тіркелмеген. Кәсібилік деген осы 
емес па?! Бұдан бөлек, станция 
кезекшілері, осынша пойыз бен 
вагонның құжаттарын рәсімдейтін 
кеңсе, касса жұмысшылары, жүк 
қабылдап-тапсырушылар жұмы-
сы да аса жауапты. Дегенмен, 
айналып келгенде бәрі ортақ 
мақсат жолында тер төгетін стан-
циялықтар ұстанымы – «бірлік 
түбі – тірлік», өйткені табыспен 
қатар абырой да ортақ.  

Суретті түсірген автор

Жан ПЕРДЕБЕК,
Шымкент

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Осы орайда теміржолшылар 
үшін заманауи үлгідегі «ақылды 
технологиялар» дәуірі басталғаны 
белгілі. Бүгінде жүк тасымалы 
бөлімшесіндегі құжат алмасу, 
іс қағаздарын жүргізу толық 
автоматтандырылған. Мәселен, 
осыған дейін қағазсыз технология 
ішінде ең алдымен «Келісімді 
және коммерциялық жұмыс» 
басқару жүйесі іске асырылған 
болатын. Станциялардағы өтінім 
беру жұмыстары толықтай элек-
тронды түрде жүргізіледі. Сол 
тәрізді ЭЧ мекемесі бойынша 
автоматтандырылған ақпарат-
тарды орталықтандыру, электр 
қуатын үнемдеудегі тиімділікті 
арттырар бағдарламалар да 
сәтімен жүзеге асырылды. 

Әйтсе де, аталмыш бағыт бойын-
ша әлі қолға алынуы тиіс шаралар 
бар. Оның барлығын нақтылап әрі 
тыңғылықты түрде зерттеу қажет. 
Бұл орайда ел шығысында да ір-
гелі жұмыстар жасалуда. Әсіресе, 
магистральдық желі бөлімшесі 
бойынша жүзеге асырылуы тиіс 
бірқатар іргелі шаралар бар екен. 
Қазіргі күні желі бойындағы ПЧ 
мекемелерінде кейбір журналдар 
қолмен жүргізілетінін айта кету 
керек. Алдағы уақытта олардың 
бірқатарын электронды форматқа 
ауыстыру көзделуде. Сондықтан 
да, жол шаруашылығындағы 
барлық қызмет түрлері арнайы 
сарапқа алынуда. Нәтиже белгілі 

ЦИФРЛЫҚ
ТРАНСФОРМАЦИЯ

«АҚЫЛДЫ ТЕХНОЛОГИЯЛАР» ДӘУІРІ
Қазіргі күндері Семей ЖТ бөлімшесі бойынша цифрландыру, 
жаңа ақпараттық технологиялар игілігіне сүйену мәселелері алға 
шыққан.  Бұл бағыттағы шаралар «ҚТЖ» ҰК» АҚ-ның «Цифрлық 
трансформация» бағдарламасы аясында жүзеге асырылуда.

болған соң ғана техникалық ке- 
ңеске нақты ұсыныстар жасалатын 
болады. Ал автоматтандырылған 
қызмет әсіресе құжат алмасу 
ісінде үлкен жеңілдік әкелетіні 
белгілі.

Белгілі болғандай, қазіргі таңда 
бөлімшеге қарасты бірқатар 
мекемелерден ұсыныстар көптеп 
түсуде. Олардың арасында әсіресе 
Жаңа-Семей мен Семей тәрізді 
ірі жүк станцияларындағы дөңес 
қызметкерлері мен локомотив 
шаруашылығының мамандары 
ерекше белсенділік танытуда.  

– Бүгінгі таңда бөлімше ме-
кемелерінен жүзеге жуық ра-
ционалды ұсыныстар түсті деп 
есептесек, солардың арасында 
цифрландыруға қатысты жо-
баларды бөлек қарастырамыз. 
Басты мәселе – өндірісті, техника-
лық процесс барысын толықтай 
автоматтандыру. Рас, бүгінгі 
таңда кейбір бағдарламалардың 
арасында қажеті жоғы, яғни, күн 
талабына орай сандық форматқа 
ауыстыруды талап ететіндері 

бар. Осы мәселелерді шешуде 
тыңғылықты жұмыс жүргізіліп 
жатыр. Бұл орайда бөлімшедегі 
23 мекемені түгелдей қамтып 
отырмыз. Бас инженерлер та-
рапынан автоматтандыру және 
цифрландыруға байланысты 
берілген өтініштерді бірыңғай 
түрде жинастырудамыз, – дейді 
бұл орайда пікір білдірген «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ – «Автоматтандыру және 
цифрландыру дирекциясы» фи-
лиалы Аймақтық бөлімшелермен 
жұмыс жасау функционалдық 
бағытының АТ Бизнес-серіктесі 
Семей аймағы бойынша басшысы 
Ерғазы Жұмаділов.

Бұл  бағыттағы игілікті ша-
ралар қазірдің өзінде басталып 
кетіпті. Атап айтсақ,  бөлімшенің 
Жаңа-Семей станциясында ма-
неврлік локомотивтерді пай-
далану уақытын бөлек есепке 
алудың автоматтандырылған 
ақпараттық жүйесін енгізу шарасы 
жоспарлануда. Қазіргі уақытта 
IT-жүйені әзірлеу және енгізу 
бойынша арнайы техникалық 

тапсырмалар әзірленіп, жан-
жақты пысықталуда. Пилоттық 
жоба түрінде енгізілетін аталмыш 
бағдарлама маневрлік локомо-
тивтердің нақты жүктемесін 
бағалауға, деректерді өңдеудің 
сенімділігін арттыруға, адами 
фактордың ықпалын азайтуға, 
станция жұмысындағы сыбайлас 
жемқорлықты болдырмауға, 
сондай-ақ жалпы өнімділікті 
арттыруға зор мүмкіндік береді 
екен. Ал, осынау жұмыс «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ-ның «Цифрлық транс-
формация» бағдарламасының 
«Маневрлік жұмыстың тиімділігін 
арттыру» жобасы аясында жүр-
гізілуде. Басты мақсат – маневрлік 
жұмыстарда локомотивтерді 
қолданудың тиімділігін арттыру, 
барлық жүк станцияларында 
вагондарды уақытылы беру мен 
алып кетуді қамтамасыз ету 
болмақ.  Ал, жаңа жобалар өзін 
толықтай ақтайтын болса, өзге 
бөлімшелердегі өндіріс процесіне 
де ұсынылатын болады.

Суреттерді түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей
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Создание РЦУП позволило 
повысить эффективность управ-
ления и качество эксплуатаци-
онной работы, снять вопрос 
регулирования локомотивного 
парка, приема и сдачи поездов 
по внутренним стыкам отделе-
ния. Более того, полная  кар-
тина поездного положения по 
всему юго-восточному региону 
дает возможность оперативно 
принимать решения по возни-
кающим проблемам.

Утро начальника РЦУП Мак-
сатбека Казахбаева начинается с 
обхода  и читки поездной ситуации 
– он узнает о состоянии безопасности 
движения поездов, задержке 
составов, причинах опоздания, 
преследовании контейнерных 
поездов, выполнении грузовой 
работы за смену, предоставлении 
технологических «окон». 

24 круга «диспетчерского 
храма» – всегда  под особым 
контролем. Сегодня на  кругу 
участка Жетыген – Алтынколь в 
смене  поездной диспетчер Улан 
Тукешев. Его рабочий день рас-
считан буквально по минутам, 
ведь при большом количестве 

поездов, высоких скоростях 
движения необходимо непре-
рывно следить за меняющимися 
условиями на табло и мгновенно 
принимать решения. Поэтому 
поговорить с Уланом Тукешевым  
так и не удалось. 

На ярких мониторах высве-
чиваются  станции Шелек,                             
Таскарасу, Кундызды и разъезды 
Екпенды, Нуры, Жинишкесу и 
Ортакудык. Поездная обстанов-
ка регулируется на участке по 
радиоканалам через систему 
Ebilok-950, которая фиксирует 
неполадки,  малейшие погреш-
ности, возникающие в ходе дви-
жения поездов, отслеживая все 
светофоры, стрелки, релейные 

входы и закрепление составов. 
– От наших специалистов тре-

буются  концентрация внимания, 
способность воспринимать и 
удерживать в памяти большой 
объем информации, быстро 
принимать решения,  при этом 
сохраняя самообладание и вы-
держку в аварийных и экстре-
мальных ситуациях, – говорит 
Максатбек Казахбаев.

«Диспетчер!» – постоянно зву-
чит из динамиков. Такое короткое 
слово,  но как много оно значит 
для работы дороги. Это одна из 
самых ответственных железно-
дорожных профессий. Находясь 
за несколько десятков или сотен 
километров от движущегося 

БЕЗ  ПРАВА  НА  ОШИБКУ
Региональный центр управления перевозками 
(РЦУП) Алматы объединил  диспетчерские круги 
четырех отделений юго-восточного региона. Бла-
годаря новейшим технологиям и автоматизации 
рабочих мест поездные диспетчеры полностью 
отслеживают ситуацию на вверенных участках, 
поддерживают связь со всеми службами, получа-
ют информацию о вагонопотоке и координатах 
любого вагона на путях. 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

состава, поездной диспетчер 
обеспечивает правильное ис-
полнение графика движения 
поездов на линии.  От четкости 
его команд зависит безопасность 
перевозочного процесса. 

Работа диспетчеров удивляет 
и восхищает одновременно. 
Взять, к примеру, участок Чу 
– Турксиб – Тараз,  где в день 
визита в смене был  поездной 
диспетчер Ерсен Жетписбай, 
или круг Арыс – Туркестан  под 
диспетчерским управлением  
Бауыржана Сарсенова. Все их 
действия отточены буквально 
до автоматизма. Параллельно 
ведется селекторная связь, по 
которой звучат знакомые диспет-
черам голоса всех причастных к 
перевозочному процессу.  Такой 
регламент переговоров для них 
–  обычный рабочий процесс. Руки 
тем временем ловко красным 
карандашом отмечают на гра-
фике пассажирский поезд, далее 
черным – транзитные, синим – 
участковые, зеленым – порожние 
составы. Контролирует ситуацию 
и работу диспетчеров  начальник 
смены Азамат Кыдырбаев. 

– За прошедшую смену наруше-
ний безопасности не допущено. 
Все пассажирские поезда при-
были на станцию назначения 
по расписанию, – отметил он. 

Находясь в круговороте  селек-
торной связи,  сводок, звонков и 
графиков  движения, по-насто-
ящему ощущаешь энергичный 
ритм оперативной работы. 
Работники движения не имеют 
права на ошибку, ведь цена их 
халатности слишком высока. По-
этому каждый сотрудник РЦУП 
Алматы осознает свою личную 
ответственность за организацию 
безопасного и бесперебойного 
движения поездов. 

Фото автора 

В частности, в СОШ №45 лекцию о правилах поведения 
на железной дороге с показом видеороликов АО «НК «ҚТЖ» 
провели инженер-технолог по вопросам безопасности дви-
жения станции Уральск Софья Байжанова и  представитель 
группы по профилактике правонарушений ЛОП на станции 
Уральск майор полиции Владимир Федунов. Дядя Вова, как 
зовут его младшие школьники, детям хорошо знаком и                                                                                                                            
сумел быстро настроить 150 слушателей на серьезный лад, а               
неутешительная статистика по наездам на пешеходов за 2021 
год произвела впечатление даже на самых непоседливых 
ребятишек. В конце мероприятия детям раздали памятки 
с наказом изучить самим и отдать родителям. 

– Наша школа тесно сотрудничает с железнодорожниками, 
особенно в части безопасности на железной дороге, поскольку 
находится в непосредственной близости от нее. В этот раз 
беседа проводилась с учащимися 4-5 и 8-9 классов, – пояс-
нила завуч по воспитательной работе Майра Рамазанова.

Профилактические беседы проводятся как в городе, так и 
в сельских школах – на станциях Семиглавый Мар, Таскала, 
Деркул, Переметное, Белес, Уральск-Товарная, Жилаево, 
Пойма, Жайык, Алгабас, Казахстан, Амангельды и Чингирлау. 

Вчера лекция о правилах перехода железнодорожных 
путей прошла в Жилаевской школе, где перед учащимися 
выступили замначальника станции Жилаево Бауржан 
Исмагулов и инженер-технолог Ерлан Кужумов. Они на-
помнили детям, как и в каких местах можно переходить 
железнодорожные пути, почему нельзя пересекать их в 
неустановленных местах и играть вблизи железной дороги. 

В самом начале встречи представитель 
Центрального совета ОО «Казпрофтранс» 
Айгуль Жайлаубаева напомнила, что этот 
праздник утвердила Генеральная ассамблея 
ООН – в интересах общественного развития, 
искоренения нищеты, обеспечения занятости, 
достойного труда, гендерного равноправия, 
благосостояния окружающих. 

На онлайн-встрече участники обсудили 
важные и острые вопросы, которые касаются 
работников АО «НК «ҚТЖ». Это и дифферен-
цированное увеличение заработной платы, 
которое произведено в компании с 1 января 
2022 года, и проблемы, связанные с выплатой 
экологических надбавок, предоставления 
экологического отпуска работникам, кото-
рые проживают в Восточном Казахстане и 
пострадали во время испытаний на Семи-
палатинском ядерном полигоне. 

В Коллективном договоре АО «НК «ҚТЖ» 
сейчас прописано, что экологический отпуск 
предоставляется только тем сотрудникам, 
которые имеют удостоверение пострадавшего 

от Семипалатинского ядерного полигона. 
Экологическую надбавку к зарплате дают 
всем работникам компании, проживающим 
в ВКО, но у тех, кто не имеет экологического 
удостоверения, высчитывается индивиду-
альный подоходный налог. Вместе с тем в 
апреле 2021 года в Восточном Казахстане 
было заключено областное соглашение 
между акиматом, территориальным объе-
динением профсоюзов и работодателями 
ВКО. И один из его пунктов говорит о том, 
что экологический отпуск должен предостав-
ляться всем работникам, вне зависимости 
от наличия экологического удостоверения 
пострадавшего. В Трудовом кодексе РК при 
этом сказано, что отраслевые, региональные 
соглашения обязательны к исполнению. 

Сейчас в АО «НК «ҚТЖ» по этим вопросам 
создали рабочую группу, которая рассматри-
вает возможность внесения изменений в 
Коллективный договор. В состав рабочей 
группы входят представители профсоюза и 
работодателей. Как отмечалось на встрече, 
эти вопросы находятся под контролем у тер-
риториального объединения профсоюзов, 
транспортной прокуратуры, управления 

государственной инспекции труда ВКО. 
Бухгалтер Оскеменского эксплуатационного 

вагонного депо Анара Аринова на встрече 
рассказала о том, что работникам железной 
дороги с 1 января 2022 года вновь повы-
сили заработную плату. Сумма зависит от 
разряда, стажа работы. 

– Мы объездили линию, встречались с работ-
никами, объясняли им суть дифференцирован-
ного повышения зарплаты. Люди довольны. 
В начале 2021 года также было увеличение 
зарплаты на 10%, а с 1 июля 2021 года – еще 
на 10%, – напомнила Анара Аринова.  

Помимо связанных с работой вопросов, 
участники встречи обсудили и праздничные 
мероприятия, которые в этом году прово-
дятся в честь юбилеев АО «НК «КТЖ» и ОО 
«Казпрофтранс». 

– Совместно с компанией у нас на-
мечены грандиозные мероприя-
тия на весь год – по всей стране, и по                                                                   
региону в частности, – сообщила Айгуль                                                           
Жайлаубаева. – Уже проводится конкурс 
«Моя мама – лучше всех!», стартует 
«Минута славы «Казпрофтранс-2022», 
Женский форум в честь 8 Марта. 

Мадина ЕЛЕУКЕН,
Екибастуз

Четырехмесячник «Контроль боковой рамы» объявлен 
в депо 1 ноября прошлого года для предупреждения 
случаев нарушения безопасности движения по причине 
излома боковой рамы.

Осмотрщики и осмотрщики-ремонтники вагонов ПТО 
при техническом обслуживании, подготовке вагонов под 
погрузку особое внимание уделяют состоянию буксовых 
проемов боковых рам – проверяют их на наличие следов 
сварки или наплавки в опорной поверхности буксового 
проема. При проведении текущего ремонта грузовых 
вагонов проводился тщательный осмотр литых деталей 
тележек на предмет трещин и других дефектов. Особое 
внимание сотрудники стальной магистрали акцентировали 
на расположении технологического отверстия, зоны «А» 
внутреннего радиуса R-55 и «Б» над буксовым проемом.

В период проведения четырехмесячника по ВЧД-16 
при техническом обслуживании отцеплено 16 вагонов 
по неисправности «трещина или излом боковой рамы», 
у которых в пяти боковых рамах были подтверждены 
дефекты при дефектоскопировании в вагоноремонтных 
предприятиях, еще восемь находятся в ожидании подачи 
на дефектоскопрование в ВРД. 

Осмотрщики вагонов пункта технического обслу-
живания станций Екибастуз и Павлодар, выявившие 
дефекты боковых рам, предотвратили случаи подачи на 
магистральную сеть вагонов, угрожающих безопасности 
движения. Все они за проявленный профессионализм и 
оперативность представлены к поощрению.

ОХОТНИКИ 
ЗА ДЕФЕКТАМИ

До 1 марта продлится четырех-
месячник по контролю боковой 
рамы в Екибастузском эксплуа-
тационном вагонном депо (ВЧД-16). 
За период проверки железнодорож-
ники отцепили 16 вагонов из-за 
трещин и изломов боковой рамы. 

БЕЗОПАСНОСТЬ

СПРАВЕДЛИВОСТЬ – ПОНЯТИЕ СОЦИАЛЬНОЕ
Три основных вопроса на онлайн-встрече обсу-
дили железнодорожники Защитинского узла с 
представителями профсоюза и работодателем – 
увеличение оплаты труда, экологические надбав-
ки и отпуска. Она прошла в рамках празднования 
Всемирного дня социальной справедливости.

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

ПРОФИЛАКТИКА

СО ШКОЛЬНОЙ СКАМЬИ

В школах Уральска и области 
железнодорожники совместно с 
сотрудниками линейного отде-
ла полиции по станции Уральск 
и инспекцией транспортного                  
контроля проводят лекции на 
тему «Железная дорога – зона 
повышенной опасности».

Анна ПАНИЩЕВА,
Уральск

ПРОФСОЮЗ

Борьба со снежными заносами для путейцев – дело привыч-
ное, поэтому традиционные февральские бураны не повлияли 
на график движения поездов в Акмолинском регионе.

На очистке путей, стрелочных переводов и горловин от 
снега в течение прошлой  недели были задействованы 654 
монтера пути ПЧ-17, а также 24 работника второй очереди. 

На перегонах борьбу со снежными заносами вели                           
8 единиц снегоочистительной техники. 

Общими усилиями за этот период очищено 252                                  
километра пути.

– Объем работы у наших путейцев внушительный. Они 
отвечают за бесперебойную работу стрелочных переводов, 
следят за состоянием главных и станционных путей. В 
период сильных снегопадов большую помощь оказывают 
работники второй очереди, которые в обычные дни по 
долгу службы выполняют другие обязанности. Безотказно 
работает техника. Все это позволяет обеспечивать безо-
пасное и непрерывное движение поездов в любую погоду, 
– отмечает начальник производственно-технического 
отдела Астанинской дистанции пути Алишер Сыздыков.

НЕПОГОДА – 
ДЕЛО ПРИВЫЧНОЕ 

Испытание снежной стихией же-
лезнодорожники столичного ре-
гиона выдерживают успешно. На 
прошлой неделе совместными уси-
лиями Астанинской дистанции пути                                                                                   
(ПЧ-17) и работников второй очереди 
очищено свыше 250 километров 
железнодорожного полотна.

Всего в границах Акмолинского отде-
ления магистральной сети имеется 788 
искусственных сооружений для пропуска 

водотоков, в том числе 417 мостов, 363 
трубы, 8 лотков.

В настоящий момент проводится подго-
товительная работа по очистке от снега 
и льда отверстий мостов и труб. За особо 
опасными местами земляного полотна (пе-

ПАВОДОК

ГОТОВЫ  К  СЮРПРИЗАМ  ПРИРОДЫ

По Акмолинскому отделению                                                  
магистральной сети ведется плано-
во-предупредительная работа по под-
готовке объектов инфраструктуры к 
пропуску ледохода и паводковых вод. 

Айлин БАУРЖАН,
Нур-Султан

речень таких мест составлен по результатам 
многолетних наблюдений) установлен 
постоянный контроль. Специалистами 
отрабатываются алгоритмы взаимодействия 
с областными подразделениями по ЧС.

Кроме того, обширное таяние снега в 
весенний период  представляет серьезную 
опасность для движения поездов. Боль-
шой объем талой воды  близ железной 
дороги способен размыть  участок пути. 
Для предотвращения подобных ситуаций 
в регионе  сформированы четыре проти-
воразмывных поезда, состоящие из 27 
вагонов. Составы круглосуточно дежу-
рят на станциях Нур-Султан, Кокшетау,                 
Новоишимская и Атбасар.

Противоразмывные поезда оснаще-
ны бутовым камнем, песком в мешках, 
металлическими трубами, рельсовыми 
пакетами, некондиционными железобе-
тонными шпалами. В случае подтопления 
железнодорожной насыпи бригады проти-
воразмывного поезда готовы  восстановить 
поврежденные участки пути и обеспечить 
безопасный пропуск пассажирских и 
грузовых составов.

Фото из архива

В ТРУДОВОМ 
РИТМЕ

СНЕГОБОРЬБА

Любовь РОВБА,
Нур-Султан
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СПОРТ

МЕРЕЙТОЙ

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Светлана МОГАЙ,
Караганда

КАДР САЯСАТЫ

     Әр елдің болашағы, құнды әрі теңдессіз 
капиталы – тәрбиелеп отырған ұрпағы 
десек, сол жастардың сапалы білім, саналы 
тәрбие алуы оларға берілген  мүмкіндіктер 
арқылы жүзеге асады. Қазіргі жаһандану 
тенденциясы да жастардың функцио-
налдық сауаттылығын талап етеді. Осы 
тенденцияға сай шәкірттер тәрбиелеп 
шығаруды мақсат тұтқан Ақтау көлік 
колледжі студенттерін көрші елдердегі 
тәжірибемен сусындатып, сол арқылы 
оқыту үдерісіне оң ықпал ететін жаңа-
лықтар енгізуді жоспарлап отыр. Колледж 
директоры Ақмарал Тұрлыбекова түрік 
консулдығымен уағдаласу нәтижесінде 
біздің студенттер бұл мемлекеттің логисти-

калық ірі компанияларынан тәжірибеден 
өтуге мүмкіндік алып, оқытушылар көлік 
және логистикалық бірлескен жобаларға 
қатысатын болды. Алдағы уақытта жоспар 
жасалып, түрлі жоба жүзеге асады деп 
келісілді. Сондай-ақ, Ақтау көлік колледжі 
Түркия студенттерінің оқуына да жағдай 
жасалатыны айтылды.   

Иран мемлекеті консулымен кездесуде 
колледждің логистика мамандығында 
оқитын студенттерді ирандық компа-
нияларда өндірістік-тәжірибеден өткізу 
жұмыстарын қарастыру, оқытушылардың 
Иранға іс-сапарын ұйымдастыру мәселесі 
талқыланды. Екіжақты жоспар құрылып, 
қос ел арасында логистика бағыты бой-
ынша түрлі жобаны жүзеге асыруға сөз 
байласты. 

– Қазірде Қазақстанның әлемдік, оның 

БІЛІМ САЛАСЫНДАҒЫ ӘРІПТЕСТІК
Ақтау қаласындағы көлік колледжінің студенттері 
енді логистика саласында шетелдік мамандардың 
тәжірибесімен танысып, таным деңгейін арттыру 
мүмкіндігіне ие болады. Колледж басшылығы 
жуырда бірнеше елдің консулдықтарында болып, 
екіжақты келісімге келді.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

ішінде көлік-логистикалық нарыққа әсері 
күн сайын артып келеді. Оны иелену – 
табысты бизнестің кілті. Сол нарықты 
жандандыратын – біз тәрбиелеп отырған 
студенттер. Сондықтан да бұл тұрғыдағы 
мақсатымыз – шет мемлекеттермен 
серіктестік құра отырып, бүгінгі заман 
талабына сай жетік маман даярлау. Ста-
тистикаға қарасақ, шетелдерде тұратын 
қазақтар әлі де көп. Консулдармен кез-
десуде қандастарымызды колледжімізге 
оқуға шақырдық, – дейді М.Тынышпаев 
атындағы Ақтау көлік колледжінің ди-
ректоры Ақмарал Салабатқызы.      

Суретті түсірген автор

Анна ПАНИЩЕВА,
Уральск

Қызылорда теміржолының дамуына 
сүбелі үлес қосқан Бекжан Маханбетов- 
тің қолтаңбасы аймақ теміржолында 
әлі күнге сайрап жатыр. Бұл туралы 
ардагерлер кеңесінің төрағасы пікір 
білдірді.   

– Қызылорда станциясының бас ин-
женері болған Бекжан Маханбетовтің 
тікелей басшылығымен бекет жолда-
рының ұзындығын үш шақырымға 
дейін ұзарту жүзеге асырылды.15-16 
жолдардың жобалау-сызба құжаттары 
әзірленіп, осы жолдар бойында қырыққа 
жуық электрлі бағыттамалық бұрмалар 
қолданысқа берілді.  Сонымен қатар 

қазіргі станция ғимаратының инженер-
лік-инфрақұрылымдық құжаттарының 
сызбасы сызылып, құрылысын салып 
бітіріп, пайдалануға берілуі де айтулы 
оқиға болды, онда да салмақтың басым 
бөлігі бас инженер Бекеңнің иығына 
түскен екен, – дейді ардагерлер кеңесінің 
төрағасы Сисен Шермаханов.

Ардагер кезінде Қызылорда темір 
жолын басқарған арлан теміржолшы, 
аты аңызға айналған білікті басшы 
Орынбай Жанәділовті өзіне ұстаз са-
найды екен. Айтуынша, аймақ темір 
жолының дамуына өлшеусіз үлес қо-
сып, жан-тәнімен беріле еңбек еткен 
Жәнәділовтей басшы сирек, сондай 
талантты басшының тәлімін көрген 
өзін бақытты санайды.   

– Қызылорда станциясында салына-
тын жолдардың, қосымша құрылыс 
нысандарының нобайы мен нұсқала-
рын Алматыдағы «Промтранс НИИТ 
проект» жобалау институтында бекітіп, 
оны салып бітіру тікелей бас инженер 
Бекжан Маханбетовтің еңбегі дегенді 
ақсақалдар аузынан талай естідік. Ал бас 
инженеріне сенім білдіріп, құрылысқа 
қажетті заттардың тоқтаусыз жеткізілуі 
сол кездегі бөлімше бастығы Орынбай 
Жанәділовтің еңбегі деседі. Біздер үшін 
соңында ерен еңбегі қалған осынау 
ардагерлеріміздің өткен жолы – өнеге 
және мақтаныш, – деді бөлімшенің 
кәсіподақ ұйымы төрағасы Мұхтар 
Көпірбаев.

Суретті түсірген автор

На старт вышли 11 команд отде-
ления дороги – ТЧЭ-14, ВЧДЭ-13, 
НЖС-4, ГП, филиал ПП «Северный», 
АО «Вагон Сервис», ШЧ-19, ЛППУ, 
ЭЧ-11, ЭЧ-12 Акадыр и ПЧ -24.

– Лыжные состязания, посвящен-
ные 30-летнему юбилею отраслевого 
профсоюза, собрали всех любителей 
зимних видов спорта. Специально 
для них была подготовлена база для 
комфортного преодоления дистанций, 
– говорит  председатель Карагандин-
ского филиала ОО «Казпрофтранс» 
Яхия Альмусин.

В ходе соревнований женщинами 
предстояло преодолеть  дистанцию  
длиной один километр, а мужчинам 
– три километра. С ней справились 
практически все. 

По словам инструктора-организа-
тора по спорту Талгата Айманбетова, 
по итогам командного первенства, 
первое место завоевали лыжники 

ТЧЭ-14, второе досталось команде 
НЖС-4, на третьей позиции распо-
ложились представители ЛППУ. Что 
касается личного первенства среди 
женщин, то прекрасная половина 
показала отличные результаты. Так, 
первое место по праву досталось 
оператору ТЧЭ-14 Галине Золоту-
хиной, второе – оператору станции 
Жанааул Кристине Прокопенко, 
третье – электромеханику ШЧ-19 
Елене Михайлюковой.

– Не подвели в гонках и мужчины. 
Первое место присуждено машинисту 
ТЧЭ-14 Николаю Куяниченко, вто-
рое – ветерану спорта Нурмухамеду 
Гафиатулину и третье – сотруднику 
ИТР НЖС-4 Алдияру Куанышбекову, 
– говорит Талгат Айманбетов.  

Кроме того, неплохие результаты 
показали Оксана Чурикова, Елена 
Сотник и Айгуль Сарсембаева,  а 
также активные участники всех со-
ревнований Дидар Калиев и Аргын 
Сейтжан.   

Фото автора 

Маңғыстау бөлімшелік көліктегі санитарлық-эпи-
демиологиялық бақылау  басқармасының мәліметі 
бойынша жыл басынан бері Маңғыстау станциясын-
дағы темір жол мекемелері жұмысшылары арасында 
коронавирус инфекциясының 5 жағдайы тіркелген. 

 СЕКСЕННІҢ  СЕҢГІРІНДЕ
Аймаққа өнегелі ісімен танылып, 
артынан жақсы сөз ерген теміржол-
шы Бекжан Маханбетов 80 жасқа 
толып отыр. Бөлімше ардагер-
лері кеңесінің төрағасы Сисен 
Шермаханов, «Қазкөліккәсіп» 
ҚБ филиалы төрағасы Бауыржан 
Ахметов бастаған топ ақсақалды 
құттықтай барып, иығына шапан 
жауып, құрмет көрсетті.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

ЛЫЖНЫЕ ГОНКИ 
В ЧЕСТЬ ЮБИЛЕЯ

Железнодорожники  Карагандинского 
отделения ГП приняли участие в лыжных 
гонках на призы Карагандинского филиала  
ОО «Казпрофтранс». 

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Ұлттық компанияның 25 жылдығына 
байланысты ерекше жоба қолға алын-
ды. Енді тек теміржолшылар ғана емес, 
олардың балалары да шахмат ойынын 
тегін үйренетін болады, ол үшін «Шах-
мат ойыны» топтарына тегін оқытуға 

арналған сабақтар өткізу жоспарланып  
отыр. Оқыту аптасына екі рет қазақ және 
орыс тілдерінде топтық форматта онлайн 
режимде өтеді. Тренинг жаңадан баста-
ушыларға да, тәжірибесі барларға да 
жобаға қатысуға мүмкіндік береді. 5 пен 
18 жас аралығындағы көп балалы және 
толық емес отбасыларының балаларына 
басымдық беріледі. Оқу-жаттығу аясында 

2022- Балалар жылы
ШАХМАТШЫЛАР ЛЕГІН 
ДАЙЫНДАЙДЫ

Биылғы барыс жылын Мемлекет басшысы Қасым-Жомарт 
Тоқаев «Балалар жылы» деп жариялады. Мемлекет басшы-
сының бастамасын алғашқылардың бірі болып теміржол-
шылар қолдап отыр.

Профессию Куаныш Матжанович 
выбрал, еще будучи школьником, и 
сразу после получения аттестата по-
ступил в железнодорожное  училище 
города Актюбинска. По окончании 
пришел слесарем в локомотивном 
депо, затем были два года службы 
в армии, а с 1964 года – вновь сте-
ны родного депо. Ответственный, 
грамотный молодой специалист 
постоянно повышал квалификацию. 
Работал помощником машиниста и 
машинистом тепловоза. А последние 
15 лет перед выходом на заслуженный 
отдых трудился машинистом-ин-
структором. Благодарные учени-
ки, которым Куаныш Минжасаров 
передал свои знания и опыт, до сих 
пор работают по всему Казахстану – 
водят тепловозы, занимают высокие 
должности.

Все, кто знал Куаныша Матжано-
вича лично, отзываются о нем как о 
достойнейшем труженике магистра-
ли, первоклассном  профессионале, 
отзывчивом  человеке. Он всегда 
уважительно относился к коллегам 
и был примером трудолюбия и пре-
данности выбранному делу. В 2005 
году  Куаныш Минжасаров, более 
чем 40 лет посвятивший служению 
отрасли, вышел на заслуженный 
отдых. Его заслуги отмечены знаком 

«Почетный железнодорожник»,  гра-
мотами, благодарственными пись-
мами Локомотивного депо станции 
Актюбинск и главного управления 
железной дороги. 

В 1963 году Куаныш Матжанович 
создал прекрасную семью. Вместе 
с супругой Айман Умаровной они 
воспитали четверых детей, которые 
подарили им внуков, правнуков.

Личным примером  он учил их  
оставаться людьми в любой ситуа- 
ции, быть честными, ответствен-
ными, трудолюбивыми и добрыми, 
стараться видеть лучшее в каждом 
человеке. 

29 октября 2021 года Куаныш 
Матжанович отпраздновал 80-летний 
юбилей, собрав  за щедрым дастар-
ханом родных и близких людей, 
друзей, коллег. Куаныш Матжано-
вич радовал гостей своим вокалом.                                     
К слову, у него был великолепный 
оперный голос.  В школьные годы 
талантливого юношу даже пригла-
шали в консерваторию в Алматы.

А 22 ноября прошлого года Куаныш 
Матжанович  покинул этот мир. Но  
в душе и памяти родных и близких 
людей он будет всегда, ведь пока 
жива память о человеке – он живет.

Роман ЛЮБИМОВ
Фото автора

МАШИНИСТ
ПО ЗОВУ ДУШИ

Более 40 лет жизни Почетный желез-
нодорожник Куаныш Минжасаров пос- 
вятил работе на стальной магистрали. 
Он стал наставником и примером для 
нескольких поколений машинистов, а 
еще – очень уважаемым и достойным 
человеком.

Память

РЕВАКЦИНАЦИЯЛАУ ДЕҢГЕЙІ ТӨМЕН

Эпидемиологиялық тексеру нәтижесінде 
аталған адамдардың COVID-19 індетіне 
қарсы екпе алмағаны анықталған. Са-
нитарлық дәрігерлер дерегіне сүйенсек, 
өңірдегі теміржол мекемелеріндегі ревак-
цинация деңгейі 1-3 пайыз аралығында. 
Ал вакцинация бойынша Маңғыстау 
магистральдық желі бөлімшесінде ко-

ронавирусқа қарсы екпенің бірінші 
дозасын алғандар – 80 пайыз, екінші 
дозасын алғандар 59 пайызды құрайды 
екен. Маңғыстау қосалқы бөлімінде бұл 
67 және  61 пайыз. «Вагон-Сервис» АҚ 
Маңғыстау телімі бойынша 74 және 68 
пайызды құраған.   

– Көріп отырғанымыздай, вакцинация- 
лау және ревакцинациялаумен қамту 
деңгейі төмен. Қазір барлық медициналық 

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

шеберлік сабақтарын, өзара жарыстар 
өткізу, сондай-ақ түрлі турнирлерге қатысу 
жоспарлануда. Балалар үшін спорттық 
разрядтарды алуға мүмкіндік бар.

«Балалар жылын тек ұрандап немесе 
мереке түрінде атап өту емес, мақсат 
балаларды қорғау мен дамытуға бағыт-
талып отырғанын байқауға болады. 
Қазіргі уақытта барлық қызметкерлерін 
ақпараттандыру жұмыстары жүруде. 
Теміржолшылар жобаға арнайы сілте-
мемен кіріп, өтініш қалдыра алады», 
– дейді Ақтөбе бөлімшесінің спорт 
нұсқаушысы Нұргүл Батырхан. 

Қатысушылар саны шектеулі болған-
дықтан, ұйымдастырушылар 2 тізім 
жасайды: негізгі және резервтік. Не-
гізгі тізімдегілер 3-тен астам сабаққа 
қатыспаса, оның орнына резервтік 
тізімдегі қатысушы кіреді.   

ұйымдардың егу пункттерінде ревакци-
нациялау жүріп жатыр. Оны алу үшін 
тіркеуде тұрған медициналық ұйымға 
немесе жұмыс істейтін аумақтағы меди-
циналық ұйымға баруға болады. Ауырып 
ем іздегенше, ауырмаудың жолын іздеген 
абзал. Сондықтан көп салалы теміржол 
қызметкерлерін ревакцинация алуда бел-
сенділік танытуға шақырамыз. Ұжымдық 
иммунитеттің қазіргі денгейін сақтау 
үшін ревакцинациялау деңгейін көтеру 
қажет!  Бұл – бүгінгі таңда коронавирус 
инфекциясының негізгі профилактикалық 
шарасы, – деген Маңғыстау бөлімшелік 
көліктегі санитарлық-эпидемиологиялық 
бақылау басқармасының  бас маманы 
Жұмағаным Кенжалиеваның айтуынша, 
бүгінде елімізде 2,4 млн адам ревакци-
нация жасатқан. Бұл егілуге тиісті кон-
тингенттің 52,6 пайызын құрайды екен.  


